
Motion # 2024-1 

Styrelsens och medlemmarnas förslag  

 

Inga nya styrelse- eller medlemsförslag har inkommit inför detta årsmöte. Däremot så 
beslutades det föregående årsmöte om en stadgeändring.  

 

Inför årsmötet 2024 så skickades det in en motion om justering av styrelseledamöternas 
mandattid. Sittande styrelse gjorde ett ändringsyrkande för att formalisera så att skrivningen 
passade in i stadgarna. Motionärerna jämkade sig med styrelsens förslag.  

Årsmötet 2024 beslutade om bifall till ändringen. 

Denna ändring ska bekräftas eller avslås av detta årsmöte för att börja gälla, och kommer vid 
bekräftelse att gälla vid årets val. 

Styrelsens ändringsförslag innehöll också övergångsregler för tillämpning vid första årsmöte, 
dvs detta möte. 

Kommande två sidor visar ursprunglig motion 2024-1, följt av styrelsens kommentar och 
ändringsyrkande som alltså jämkades med från motionärernas sida och bifölls av årsmötet. 

 

Sittande styrelse inför årsmötet 2025 rekommenderar årsmötet att bekräfta beslutet om 
stadgeändring samt övergångsregler i enlighet med förra årets beslut 



Motion # 2024-1 

 
  



 
Styrelsens kommentarer, Motion # 2024-1 

Styrelsens uttalande kring motionen (2024)  
# 2024-1 ” Motion om justering av styrelseledamöternas mandattid” 

Motionärerna, tillika årets valberedning, är av naturliga skäl väl medvetna om vikten av 
kontinuitet och stabilitet i en styrelse. 

Som motionärerna tagit fasta på så fastställer stadgarna idag att hela styrelsen väljs på ett år. 

Styrelsen ser för- och nackdelar med förslaget. Mindre föreningar har ofta en styrelse vars 
ledamöter byts ut vartannat år. Detta ger en ofta välbehövd stabilitet och ”buffert” mot att nya 
ledamöter inte hittas ett år. Mot detta kan invändas att befintliga styrelseledamöter helt enkelt 
kan avsäga sig sitt uppdrag ändå.  

Positivt med förslaget är mindre uppstartssträcka och administration – styrelsen är ”redan i 
gång” hela tiden. Negativt är dock att det är betydligt svårare att välja en enhetlig styrelse att 
sitta tillsammans, när valet är uppdelat på olika årsmöten. 

Forening.se är en ideell förening som drivs i syfte att samla kunskap kring hur ideella 
föreningar kan drivas. Det är Malmö stad som ligger bakom initiativet. Där finns exempel på 
stadgar för nya ideella föreningar. I dessa föreslås just att hälften av styrelsens ledamöter väljs 
vartannat år. 

För att stadgarna ska bli korrekta har styrelsen ett ändringsyrkande för att få texten formellt 
korrekt.  

Nuvarande skrivning stadgarna , §15 punkt 11: 

 

Förslag på ny skrivning i nämnd paragraf och punkt. Ändring färgmarkerad. 

   11. välja 

a) förbundets ordförande för 1 år. 
b) halva antalet övriga ledamöter (totalt 3-5) i styrelsen för 2 år. 
c) 1-2 revisorer för 1 år. I detta val får inte styrelsens ledamöter delta. 
d) 2-3 personer till valberedningen för 1 år, varav en sammankallande. 

 

Övergångsregler för första året efter genomförd stadgeändring blir att ”andra halvan” av 
övriga ledamöter väljs på 1 år. Ett eventuellt beslut påverkar inte pågående årsmöte då 
stadgeändringar måste beslutas på två årsmöten efter varandra, varav minst ett ordinarie. 

Styrelsen rekommenderar därför årsmötet  

Att bifalla styrelsens ändringsförslag av motionen



Styrelsens kommentarer, Motion # 2024-5 
 

 


